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 本論文把論述重心放在「比較」上，試圖去認識三位國家領導人對於政治改革

理念以及改革實踐的不同之處，也希望透過這樣的比較，釐清三位領導人的改革

各自爲俄羅斯政治體制帶來什麼不一樣的影響，以及他們各自的政治選擇又是帶

領俄羅斯朝哪個方向前進。其次，我們還要釐清國家領導人的性格和意志等因素

是如何影響制度運行。俄羅斯的超級總統制(Super-Presidentialism)將領導人的個人

因素突出，這樣的體制對俄羅斯的民主有什麼影響。最後，本論文將探討俄羅斯

獨有的政治文化是如何影響三位領導人的政治選擇和發展。 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 This article’s main purpose is comparison, it tries to tell the different side of political 

innovation and the way it practices of 3 Russian leaders. It also clarifies the 3 leader’s  

reformation has been done to Russian political system separately and which direction their 

political decision has brought Russia into. Moreover, we will point out how the leaders’ 

will and personality effect the system. Super- Presidentialism of Russia highlight leader’s 

individual factor, what kind of effect the Super- Presidentialism does to Russian 

democracy. Finally, the essay will discuss how do the 3 leader’s political decision and 

development has been effected by Russian unique political culture. 


